
 Protokół 
LI sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 26 listopada 2018 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie Rady Osiedla przy 
ul. Wyspiańskiego 27. Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 19:00. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (14 osób obecnych) obrady LI Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz otworzył 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 
do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika Wydziału Wspierania 
Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
i rozszerzył go, dodając punkt: 
5a. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 
 
 

Głosowanie nad porządkiem obrad: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
 

 
3. Projekt uchwały w sprawie uwag do projektu organizacji ruchu oraz parkowania na 

obszarze Osiedla Św. Łazarz dla Strefy Płatnego Parkowania. 
 
Projekt został omówiony z projektantem firmy DAP VIRTUAL Sp. z o.o. oraz z-cą dyrektora 
Zarządu Dróg Miejskich, Krzysztofem Olejniczakiem, przed rozpoczęciem sesji. 

Przewodniczący Rady Filip Olszak zaproponował, aby zaopiniowanie projektu przekazać 
Zarządowi, ponieważ konieczne jest uzupełnienie przedstawionych przed sesją uwag Rady 
Osiedla, o uwagi przesłane przez mieszkańców.  

Przewodnicząca Maria Łazarz poprosiła radnych, którzy nie będą mogli uczestniczyć 
w posiedzeniu Zarządu, o przesyłanie swoich uwag na skrzynkę mailową.  

 

4. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o przeznaczenie 
niewykorzystanych środków PBO 2019 na realizację zwycięskiego projektu PBO 
2016 – Centrum Sportów Wrotkarskich ARENA. 

 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz wyjaśniła, że zgodnie z zasadami PBO 2019, jeśli 
w puli danego rejonu pozostanie niewykorzystana kwota, to może ona zostać przeznaczona na 
realizację kolejnego projektu z największą ilością głosów, o ile wysokość niewykorzystanych 
środków stanowi min. 80% jego wartości. W przypadku rejonu Jeżyce, Św. Łazarz, wartość 
pierwszego projektu z największą ilością głosów wyniosła 600 000 zł. W puli rejonu 
pozostało 420 000 zł, które nie stanowią 80% wartości następnego projektu, w związku 
z czym środki te trafiły do rezerwy.  



 
Przewodnicząca Zarządu zaproponowała, aby kwota ta została przeznaczona na realizację 
zwycięskiego projektu PBO 2016 – Centrum Sportów Wrotkarskich ARENA. 
 
Radni nie wnieśli uwag, Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr LI/330/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 3). 
 
 
5.  Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zamiaru sprzedaży lokalu nr 16 

położonego w budynku przy ul. Grottgera 3a. 
 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz przedstawiła pismo Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami, po czym Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały pozytywnie 
opiniującej.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 11, przeciw – 2, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr LI/331/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 4). 
 
5a.  Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 
 
Przewodnicząca Maria Łazarz przedstawiła propozycje podziału diet. Radni nie wnieśli uwag. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
 
W wyniku głosowania uchwała nr LI/332/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 5). 
 
 
6. Zmiana w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 
 
Przewodnicząca Zarządu przedstawiła pismo Zarządu Zieleni Miejskiej informujące 
o przeniesieniu kwoty 10 000 zł, przeznaczonej na rozbudowę pl. zabaw na Placu 
Nowakowskiego i w Parku Kasprowicza, na rok 2019.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Filip Olszak zawnioskował o rozszerzenie obrad o punkt 
6a: Projekt uchwały w sprawie wniosku do Miejskiego Inżyniera Ruchu w sprawie 
przywrócenia przejścia dla pieszych na ul. Wyspiańskiego.  
 

Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 



6a. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Miejskiego Inżyniera Ruchu w sprawie 
przywrócenia przejścia dla pieszych na ul. Wyspiańskiego. 
 
Przewodniczący Filip Olszak przedstawił projekt uchwały, do której radni nie wnieśli uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr LI/333/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 4). 
 
 
7. Przedstawienie projektu zagospodarowania skweru/wejścia do Parku Wilsona 

i ustaleń z Palmiarnią Poznańską. 

Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz przedstawiła notatkę ze spotkania z przedstawicielami 
Palmiarni Poznańskiej. Podczas spotkania zapoznano się z projektem zagospodarowania 
skweru/wejścia do Parku Wilsona. Projekt ten zakłada posadzenie nowych drzew, co wiąże 
się z wycięciem starych oraz wymianą podłoża, które jest w złym stanie. Wymieniony 
zostanie także mur znajdujący się przy skwerze. Prace te uszkodzą system korzeniowy 
aktualnie rosnących tam drzew i w rezultacie doprowadzą do konieczności ich wycięcia. 
Drzewa te są samosiejkami, zagrażającymi bezpieczeństwu przechodniów. Ponadto, korony 
drzew wginają się do słońca w stronę chodnika ul. Głogowskiej, co może skutkować ich 
przewróceniem się na przechodniów i samochody. Korony drzew mogą uszkodzić również 
mur ogradzający Park Wilsona. Miejski Konserwator Zabytków chce, aby aktualnie rosnące 
drzewa nie zasłaniały wejścia do parku, tak jak było to w latach 70. i 80. W przeszłości 
wyeksponowany był również platan, rosnący tuż przy wejściu do parku, który obecnie 
zasłaniają inne drzewa. Celem przebudowy skweru jest przywrócenie parkowi dawnej 
świetności oraz uporządkowanie przestrzeni i zapewnienie bezpieczeństwa.  
 
Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu obecnej na sesji mieszkance Łazarza, 
p. Małgorzacie Czarkowskiej, która jest również członkinią koalicji Zazieleń Poznań, która 
sprzeciwia się planowanej w Parku Wilsona wycince drzew. Zdaniem mieszkanki, 
sugerowanie, że drzewa te mogą się przewrócić i zagrażać bezpieczeństwu przechodniów jest 
wątpliwe i nieprawdziwe., ponieważ są to drzewa silne, niebędące samosiejkami. Mieszkanka 
poprosiła o przesłanie odczytanej notatki na swój adres mailowy, w celu jej rozpropagowania 
wśród mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że drzewa, których wycięcie jest planowane, są samosiejkami 
i rosną bardzo blisko muru i swoimi korzeniami go uszkadzają. Ponadto, podłoże skweru jest 
gliniaste i nieprzepuszczalne dla wody, co powoduje jej ściekanie poprzez mur, co również 
negatywnie wpływa na jego stan techniczny. Wymiana podłoża spowoduje z kolei 
uszkodzenie systemu korzeniowego drzew, stąd konieczności ich wycinki.  
 
 
8. Przedstawienie uchwały Zarządu Osiedla w sprawie zaopiniowania projektu mpzp 

„Mi ędzynarodowe Targi Poznańskie”. 

 
Przewodnicząca Maria Łazarz przypomniała, że podczas ostatniej sesji Rady, podjęto decyzję 
o przekazaniu zaopiniowania mpzp „Międzynarodowe Targi Poznańskie” Zarządowi. Projekt 



mpzp trafił do Rady dwa dni przed sesją, w związku z czym Zarząd nie zdążył się z nim 
odpowiednio zapoznać i przygotować projektu uchwały.  
Przewodnicząca odczytała treść uchwały Zarządu. 
  
9. Informacja dla BKPiRM ws. terenów nieużywanych i zaniedbanych na obszarze 

Osiedla Św. Łazarz, które wymagają interwencji.  

Przewodnicząca Maria Łazarz przypomniała, że pismo BKPiRM z prośbą o wskazanie 
terenów nieużywanych i zaniedbanych na obszarze Osiedla, które wymagają interwencji, 
zostało rozesłane do radnych mailowo. Przewodnicząca nie otrzymała jednak żadnych 
propozycji.  
Zarząd proponuje, aby zgłosić teren przy Przedszkolu nr 32 przy ul. Chociszewskiego. 
Przewodniczący Rady zaproponował niezagospodarowaną działkę przy ul. Chłodnej. 
 
10. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 
Przewodnicząca Zarządu przekazała radnym informacje dot.: 
- siedziby Rady;  
- wyborów do Miejskiej Rady Seniorów; 
- odbioru prac remontowych na terenie Osiedla; zakończono prace na ul. Chociszewskiego, 
kolejne prowadzone są na ul. Wojskowej oraz skrzyżowaniu ulic Chociszewskiego 
i Kasprzaka (budowa sygnalizacji świetlnej); 
- odbioru prac polegających na wymianie nawierzchni boiska przy ul. Dmowskiego; 
- odpowiedzi ZDM na wniosek Rady o zabezpieczenie środków na podlewanie skwerów; 
 
Godz. 20:00 – sesję opuścili radni Tomasz Wojciechowski i Piotr Pałgan. Od tej pory 
w obradach brało udział 12 osób. 
 
- warsztatów dot. targowisk; 
- wizytacji placówek oświatowych z terenu Osiedla, w celu sprawdzenia ich stanu 
technicznego. 
 
 
11. Wolne głosy i wnioski. 
 
Brak. 
 
12. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 20:15. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                      (-)  Filip Olszak 



  
 
Przewodniczący       Poznań, 16 listopada 2018 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu LI sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na dzień 
21 listopada 2018 r. o godz. 17:00 w siedzibie Rady Osiedla, przedstawiam następujący 

porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie uwag do projektu organizacji ruchu oraz parkowania na 

obszarze Osiedla Św. Łazarz dla Strefy Płatnego Parkowania. 

4. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o przeznaczenie 

niewykorzystanych środków PBO 2019 na realizację wygranego projektu PBO 2016 – 

Centrum Sportów Wrotkarskich ARENA. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zamiaru sprzedaży lokalu nr 16 położonego 

w budynku przy ul. Grottgera 3a. 

6. Zmiana w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 

7. Przedstawienie projektu zagospodarowania skweru/wejścia do Parku Wilsona i ustaleń 

z Palmiarnią Poznańską. 

8. Przedstawienie uchwały Zarządu Osiedla w sprawie zaopiniowania projektu mpzp 

„Mi ędzynarodowe Targi Poznańskie”. 

9. Informacja dla BKPiRM ws. terenów nieużywanych i zaniedbanych na obszarze 

Osiedla Św. Łazarz, które wymagają interwencji.  

10. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

                (-) Filip Olszak 
 


